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Jak čeští rektoři zachraňovali Buzkovou
PRAHA - Mezi dosavadní ministry, jejichž pozice je ohrožena, patří i šéfka resortu školství Petra Buzková. Její situaci
zkomplikovala skutečnost, že školství je jedním z mála resortů, které je ČSSD ochotna přepustit ostatním stranám.

Buzková má ale silné zastánce. Za její setrvání ve funkci včera na schůzce s premiérem Grossem lobbovali rektoři
vysokých škol a podpořit ji přišlo i vedení Akademie věd. Akademici si spolupráci s Buzkovou, která se snaží prosadit
více peněz pro vysoké školy, pochvalují.
"Myslím si, že by paní ministryně měla zůstat v čele ministerstva," prohlásil například rektor Univerzity Pardubice Miroslav
Ludwig. "Nesmírně si toho vážím," potěšila podpora rektorů ministryni.
"Faktem je, že paní ministryně má u vedení vysokých škol dobré renomé. Tak dobré už ovšem nemá u středoškolských
a základních," popsal včera boj o Buzkovou místopředseda ČSSD Zdeněk Škromach.
Při jednáních o vládě se spekuluje o tom, že Petra Buzková by se mohla stát ministryní spravedlnosti. Na její místo by
mohl nastoupit místopředseda unie Karel Kühnl.

Jako jeden z resortů, o který by jevili zájem, včera ministerstvo školství jmenoval i šéf US-DEU Pavel Němec. Podle
informací LN by si unionisté do jeho čela přáli svého prvního místopředsedu Karla Kühnla. Fakt, že Kühnl dosud neměl
se školstvím nic společného, jim příliš nevadí. "Je to schopný manažer. To je potřeba," sdělil LN jeden z unionistů blízký
vedení strany.
O možnosti obsazení křesla ministryně školství se včera bavili i lidovci na své celostátní konferenci. Podle nich ovšem
jen zběžně. Za prvé hájí svá tři dosavadní ministerstva, za druhé prý školství "zatím není v nabídce". Nicméně Stanislav
Gross včera řekl, že "nikdo nemá funkci jistou", a pak mluvil právě o schůzce s rektory. Tu podle Grossova tajemníka
Zdeňka Šarapatky iniciovali oni sami.
Kromě jiného premiéra zajímalo, jaký názor mají rektoři a akademici na práci Buzkové. Podle nich jsou vztahy
nadstandardní a ministryně by měla v resortu pokračovat.
"Za poslední dva roky jsme udělali velký kus práce na přípravě reformy vysokých škol," uvedl rektor Miroslav Ludwig.
Dodal, že reformy by se měly dokončit. "To je spojeno s tím, že současná spolupráce bude pokračovat i nadále," podotkl
Ludwig. Podobně hovořila i prorektorka Univerzity Karlovy Jaroslava Svobodová. Petra Buzková včera LN řekla, že
zatím netuší, jaké s ní má Gross záměry, ale že by ve své funkci ráda zůstala.
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